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Van de voorzitter
Geweldig! Wat zijn we het jaar 2023 goed gestart: op de in 
de vorige wijkkrant aangekondigde Nieuwjaarsbijeenkomst 
voor alle Molenwijkers zijn ongeveer 175 mensen afgeko-
men. In het Open koffie Huis werden onder het genot van 
hapjes uit diverse landen en een drankje contacten gelegd 
en hernieuwd. Elders in deze wijkkrant leest u daar meer 
over, maar het is zeker iets dat we nog eens gaan herhalen.

Iets heel anders: begin december heeft de Haarlemse 
gemeenteraad de startnotitie “van wijkraden naar wijkplat-
forms” aangenomen. In deze startnotitie staat geschreven 
dat per 1 januari 2024 afscheid zal worden genomen van de 
wijkraden zoals deze gedefinieerd zijn in de Verordening 
op de wijkraden. Wat komt daarvoor terug? Een wijkplat-
form. Om méér betrokken Haarlemmers de ruimte te 
geven om de leefbaarheid in Haarlemse wijken te verbete-
ren, zet het college in op wijkplatforms. Een wijkplatform 
is een netwerk van bewoners, (sociaal-) ondernemers en 
maatschappelijke organisaties.

Wat is het grootste verschil tussen de 

wijkraden en wijkplatforms? 

De Startnotitie zegt daarover: “Wijkraden hebben naast een 

signalerende en adviserende functie, de rol van (exclusieve) 

belangenbehartiger van en namens de wijkbewoners. Het is 

nadrukkelijk de bedoeling dat de wijkplatforms deze functie niet 

krijgen.”  Dit betreuren wij zeer: als wijkraad hebben we 
zeker niet de overtuiging dat wij altijd namens alle bewo-
ners van de wijk spreken; dat kan ook niet. Wij zijn ook 
nooit de exclusieve belangenbehartiger van de wijkbewo-
ners geweest. Wat wij wel deden: in een vroegtijdig stadi-

um meekijken over de schouder van 
de ambtenaren bij het voorbereiden 
van plannen voor onze wijk. En met 
hen meedenken over wat – met een 
helikopterblik – goed leek voor de 
bewoners. Daarna, als de plannen de 
inspraak ingingen, informeerden wij 
de bewoners om deze plannen goed 
te bekijken en hierop te reageren, als zij dat nodig achtten. 
Deze mogelijkheid zien wij als een essentieel onderdeel 
van onze werkzaamheden.

Daarnaast zien wij onszelf als de “ogen en oren van de 
wijk”, signaleren we knelpunten, denken we mee over het 
groen in de wijk, over speelgelegenheden voor de kinderen 
en proberen wij mensen met gelijke ideeën aan elkaar te 
koppelen.

De eerste bijeenkomst over hoe de wijkplatforms in 
elkaar zullen worden gestoken hebben wij achter de rug: 
op 8 februari hebben de vier Schalkwijkse wijkraden (ieder 
met een vertegenwoordiging van twee bestuursleden) 
overlegd met de projectleider van deze transformatie. Wij 
hebben aangegeven welke taken en bevoegdheden van 
de wijkraden wij gehandhaafd willen zien in deze nieuwe 
opzet, welke voor verbetering vatbaar zijn én hoe wij de 
invulling van de wijkplatforms voor Schalkwijk voor ons 
zien. Wij hebben het gevoel dat we er met elkaar uit zullen 
komen en dat alles dat wij in onze wijk de laatste jaren 
hebben opgezet, niet verloren zal gaan. 
We houden u op de hoogte.

Riet Ooms

Even voorstellen
Jolanthe Singh is ons nieuwe 

wijkraadslid. Ze heeft zich aange-

meld tijdens een openbare verga-

dering van de wijkraad. Ze kwam 

daar als betrokken buurtbewoner 

bij de discussie over de honden-

losloopplek en de overhandi-

ging van de petitie aan de 

gemeente. Jolanthe heeft 

veel ervaring. Ze heeft 

vooral bij de NS gewerkt 

omdat haar hart daar 

lag. Ze heeft gewerkt als omroepster, loketmedewerker en 

conducteur. Vanwege de onregelmatige diensten en de zorg 

voor haar kinderen heeft ze deze carrière bij de NS tijdelijk 

onderbroken en in het ziekenhuis in Haarlem gewerkt als 

schoonmaakster en later als receptioniste. Ook is ze recepti-

oniste geweest bij Schalkweide en de Zoete Inval. Ze is actief 

geworden bij de vakbond, waar ze belangenbehartiger was 

van individuele leden. De bond was hier zo tevreden over 

dat ze haar gevraagd hebben voor het hoofdbestuur. Ze is nu 

met pensioen en wil graag vrijwilligerswerk doen. We kun-

nen al haar ervaring prima gebruiken in de wijkraad. 

Welkom Jolanthe!

De immer gezellige en gedreven redactie van uw lijfblad De Molen is op zoek naar uitbreiding! Wij zijn op zoek naar 

iemand die af en toe een klein interviewtje wil doen met mensen uit de wijk of bedrijfjes in de wijk. Interviewerva-

ring is niet nodig, wel een ongebreidelde nieuwsgierigheid en het vermogen die te bevredigen en interesse in Molen-

wijk. We hebben een corrector, dus als het niet helemaal goed zit met correcte spelling is dat ook niet erg.

Wie wil dat nou niet? Interesse? Mail naar demolen@wijkraadmolenwijk.nl

Gezocht! 
Razende Reporter  -  Vlotte  Verslaggever  -  Intensieve Interv iewer
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Interview met burgemeester Jos Wienen

Haarlem is historisch gezien een 

PvdA-bolwerk met voorgangers als 

Reehorst, Schmitz, Pop en Schneiders. 

Een trendbreuk met een CDA-er mag 

je wel stellen. Hoe zit dat met een 

CDA-er die burgemeester wordt in 

Haarlem? 

“Voor het besturen van de stad wordt 

minder dan vroeger gekeken naar de 

partijkleur. Er wordt vooral gekeken 

naar iemand die men vindt passen. Bo-

vendien staat een burgemeester boven 

de partijen. Je kunt ook burgemeester 

worden als je geen lid bent van een 

politieke partij.”

Hoe kwam u in Haarlem terecht? 

“Na 6 jaar burgemeesterschap in 

Katwijk kwam via een tip de vacature 

voor Haarlem in beeld. De prachtige 

historische stad lonkte en ik heb gesol-

liciteerd. Inmiddels zit ik hier ook al 

ruim 6 jaar. 

Haarlem is een hele mooie stad 

met heel veel interessante kanten, 

zoals een rijk cultureel leven en een 

historisch centrum. Er is veel diversi-

teit rondom met polders, duinen en 

dan ook nog de rivier het Spaarne die 

dwars door de stad loopt.” 

U heeft zelf het stadsdeel Schalkwijk 

in uw portefeuille, net als de wethou-

ders die ook ieder een stadsdeel als 

aandachtsgebied hebben. Hoe is dat?

“Bij mijn aantreden in 2016 heb ik het 

stadsdeel Schalkwijk overgedragen 

gekregen van mijn voorganger en daar 

heb ik geen seconde spijt van, integen-

deel. 

Schalkwijk heeft het imago gehad 

dat er bepaalde problemen zijn, maar 

het is vooral dynamisch. Er gebeurt 

veel. Er wordt veel gebouwd. De sa-

menwerking met de wijkraden is leuk, 

constructief en men is zeer betrokken. 

Schalkwijk is een boeiend en bruisend 

stadsdeel. Het is volop in ontwikkeling. 

Er komen woningen bij in verschil-

lende prijsklassen. Er is een bioscoop 

en het centrum Schalkwijk heeft een 

functie als hart van en voor de wijk. 

Schalkwijk heeft ook heel veel talent, 

en wat mij betreft mogen er nog wel 

meer initiatieven naar boven komen. 

Daar komt bij dat dit stadsdeel een 

relatief groene en ruimtelijke wijk is, 

dus er is aardig wat ruimte vergeleken 

met de rest van de stad. De Groene 

Zoom om Schalkwijk heen is een 

prachtig gebied waar je kunt wandelen 

en fietsen en waar je je bijna op het 

platteland waant. Jammer dat dat nog 

niet bekend is bij alle Haarlemmers.” 

Er is in de wijken ook de behoefte aan 

ruimte voor culturele activiteiten zoals 

een eigen cultureel centrum. 

“Zoiets moet ook geëxploiteerd wor-

den en momenteel zie ik dat er onvol-

doende voedingsbodem is voor een 

dergelijk centrum. Ik denk eerder aan 

multifunctioneel gebruik van bijvoor-

beeld de bibliotheek.”

In de covid-periode werd gedreigd met 

rellen en brandstichting in de openba-

re ruimte… 

“Ik vond het mooi dat Marokkaanse 

vrouwen/moeders het initiatief namen 

om hun kinderen thuis te houden. Ze 

gingen samen de straat op met politie, 

buurtouders, jongerenorganisaties 

etc. om de rellen tegen te houden. 

Men deed een dringende oproep om 

niet tegenover de politie te gaan staan, 

Schalkwijk, een wijk van ons allemaal

Jos Wienen, 62 jaar, geboren 3 oktober 1960 in 

Ridderkerk

Burgemeester in Haarlem sinds 21 september 2016 

Hertrouwd, vier kinderen en twee kleinkinderen

Studeerde Theologie en Geschiedenis aan de 

Rijksuniversiteit Utrecht

CDA lid, Hervormd

Loopbaan: gemeenteraadslid, wethouder,

burgemeester

In februari 2019 ontving Jos Wienen de 

Machiavelli-prijs 2018, die toegekend werd aan alle 

bedreigde burgemeesters in Nederland.

De vier wijkraden van Schalkwijk 

hebben voor hun wijkkranten een 

gezamenlijk interview met burge-

meester Jos Wienen aangevraagd en 

gekregen. Wij spraken elkaar eind 

januari 2023 in zijn mooie, histori-

sche werkkamer in het stadhuis met 

uitzicht op de Grote Markt.

Burgemeester  Jos Wienen, foto Gemeente Haarlem

Het grootste veiligheidsprobleem is afval, 
dat geeft een onveilig gevoel”

“
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maar zelf met ouders en politie de boel 

te de-escaleren. Schalkwijk is een wijk 

van ons allemaal! Uiteindelijk bleken 

de raddraaiers voornamelijk afkom-

stig uit andere wijken en omliggende 

gemeenten en bleef het na de eerste 

avond van onlusten gelukkig rustig.” 

 

Hoe krijgen we het in Schalkwijk zo 

geregeld dat er meer gemengde scho-

len ontstaan. Wat kan de gemeente 

daaraan doen? 

“Het is moeilijk om hierop als over-

heid invloed uit te oefenen, er is geen 

overheidsbemoeienis. De ouders zijn 

aan zet. Maar het is natuurlijk wel een 

aandachtspunt. Ik was vorige week op 

een Schalkwijkse school, bij groepen 

7 en 8; er hing een hele leuke sfeer. 

Maar wel een feit is dat de scholen niet 

mixen. Vaak kiezen ouders een school 

waarmee ze zich heel verbonden 

voelen. Uit onderzoek blijkt echter wel 

dat ook scholen in Schalkwijk met veel 

kinderen van niet-westerse achter-

grond goed presteren. Aan de kwaliteit 

van het onderwijs ligt het niet.”

In de laatste veiligheidsmonitor scoor-

de Schalkwijk helaas niet zo goed. Hoe 

komt dat volgens u?

”Dat heeft onder meer te maken met 

de fysieke kwaliteit van de openbare 

ruimte in de wijken en vaak rondom 

het corporatiebezit. Daar moet inder-

daad een forse slag worden gemaakt. 

Het is een terecht zorgpunt. Ook dub-

bel hierin is dat als je je niet veilig voelt 

je je eerder ‘opsluit’ en dat is onwense-

lijk. 

Maar het grootste veiligheidspro-

bleem dat wordt ervaren is afval, dat 

geeft een onveilig gevoel. Hiervoor 

staan meerdere acties op stapel. 

Iedereen zou hier zorgvuldiger mee 

om moeten gaan en men moet elkaar 

hierin helpen. We moeten nadenken 

hoe dat te stimuleren, ook zeker met 

jongeren. Kijken hoe we de mogelijk-

heden kunnen versterken.” 

Een laatste belangrijk onderwerp is 

ook hoe voorkomen we dat kinderen 

de criminele route inslaan? 

“Er is voor jongeren die daar gevoelig 

voor zijn makkelijk geld te verdienen, 

maar daarop volgt dan wel een hele-

boel ellende. Bijvoorbeeld dat een baan 

vinden en krijgen dan een stuk moei-

lijker zo niet onmogelijk wordt. Op 

dit moment zijn er projecten van start 

gegaan bij basisscholen om heel vroeg 

te signaleren op zorgelijk gedrag, dat is 

zuiver preventief. Hoe eerder gesig-

naleerd wordt, hoe eerder begonnen 

kan worden dit aan te pakken vanuit 

meerdere disciplines, denk hierbij ook 

aan huisbezoeken. PIT (Preventie In-

terventie Team) teams naar voorbeeld 

van Amsterdam worden nu ook in 

Haarlem ingezet om te voorkomen dat 

kinderen ontsporen. Zij worden op de 

basisschool ondersteund met het hele 

gezin. Er is veel vertrouwen in deze 

aanpak die vorig jaar is gestart.”

Het gehele interview met Jos Wienen 

is te vinden op onze website:

www.wijkraadmolenwijk.nl

De burgemeester met bewoners tijdens de nieuwjaarsreceptie in Molenwijk

Bomen in Molenwijk
Bij de vorige wijkkrant is een folder bezorgd over “Bomen in Molenwijk”. Voor wie door de bomen het bos niet meer ziet, hier 

de feiten op een rijtje. Eind 2022 is er een bewonerspanel gestart waarvoor 30 bewoners zich hebben opgegeven. Dit panel 

denkt mee over dit project, bijvoorbeeld over nieuwe boomlocaties. Experts controleren of deze suggesties mogelijk zijn.

• 100 bomen hebben een slechte conditie, deze bomen 

worden vervangen. Er worden ook extra bomen ge-

plant.

• Daarnaast zijn er 150 bomen met een matige conditie. 

Over deze bomen zijn wij met het bewonerspanel in ge-

sprek over de gewenste maatregelen. Deze zullen eerst 

voorgelegd worden aan experts.

• Spaarnelanden blijft het reguliere onderhoud doen en 

controleren hoe het gaat met de bomen.

• De voorbereidingen zullen tot en met de zomer 2023 

duren.

• De uitvoering zal eind 2023 tot en met begin 2024 plaats-

vinden.

• Later dit jaar kunnen Molenwijkers stemmen op hun 

favoriete boomsoorten. Bewoners zullen per brief meer 

informatie ontvangen.
Project Bomen in Schalkwijk/Molenwijk
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Nieuwjaarsreceptie 2023
Een terugblik

In oktober 2022 was de wijkraad Molen-

wijk bijeen en werd besloten dat we een 

Nieuwjaarsreceptie wilden organiseren. 

Het doel was om bewoners bij elkaar te 

brengen op een leuke manier, zodat je je 

mede wijkbewoners leert kennen. 

Ook vond de Wijkraad Molenwijk het belangrijk om het 

Open koffie Huis onder de aandacht te brengen als leuke 

ontmoetingsplek in de wijk. De Stichting Ontmoeting die 

het Open koffie Huis runt was de eerste organisatie om 

dit idee aan voor te leggen. Zij waren meteen enthousi-

ast. Al snel werd er een werkgroep gevormd met leden 

van beide organisaties. Er werden andere organisaties 

bijgehaald zoals DOCK, Stichting Somaliërs Haarlem en 

Omgeving, de Stichting Samen Haarlem, Woord en Daad, 

Makelaardij Overspaern. Ook de Gemeente Haarlem was 

betrokken. Zij leverde een bijdrage vanuit het Leefbaar-

heids- en Initiatievenfonds.

Al snel waren er bewoners gevon-

den die hapjes wilden maken. Een 

aantal bewoners heeft de receptie 

mede gesponsord door vrijwillig 

de hapjes te doneren. Dat het een 

succes was, vertellen de beelden. 

Er zijn zo’n 175 mensen gekomen, 

jong en oud en met allemaal ver-

schillende achtergronden. Onze 

burgemeester was ook van de 

partij! 

Foto's Nora Kreeft, Anja Rijkers en Wendy Visser

De dapperste vrijwilligers deden ook de afwas!

De Stichting Somaliërs Haarlem e.o. was goed vertegenwoordigd

Er waren hapjes uit maar liefst zeven landen!

Ruim 175 bezoekers genoten van het eten en de gezelligheid!
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Wat hebben we tot nu toe gedaan?

In het afgelopen jaar is er veel ge-

beurd. In februari en maart is de wijk 

geïnformeerd over de ruimtelijke vi-

sie voor Molenwijk Noord en hebben 

bewoners en belanghebbenden gere-

ageerd. Deze reacties hebben ertoe 

geleid dat de visie op verschillende 

punten is aangepast en door de raad 

op 29 juni 2022 is goedgekeurd. 

In de ruimtelijke visie zijn twee 

onderdelen opgenomen: de Wad-

denbuurt en de Zwemmerslaan. De 

vervolgstappen zijn dat de gemeente 

voor beide gebieden een Stedenbouw-

kundig Programma van Eisen (SPvE) 

opstelt. Voor de Zwemmerslaan wordt 

gelijktijdig een bestemmingsplan op-

gesteld omdat dit een relatief eenvou-

dig ontwikkelproject is. In de Wad-

denbuurt wordt het bestemmingsplan 

na vaststellen van het SPvE opgesteld. 

Deze besluitvorming vindt achter 

elkaar plaats vanwege de omvang en 

de complexiteit van de ontwikkeling 

in de Waddenbuurt.

Een Stedenbouwkundig Program-

ma van Eisen legt de randvoorwaar-

den en uitgangspunten vast voor de 

ontwikkeling. Onder andere over 

gewenste identiteit, kenmerken, 

uiterlijk, dichtheid, beeldkwaliteit. 

Dit is het kader voor architecten en 

landschapsontwerpers waarbinnen 

zij verder gaan ontwikkelen. Een 

bestemmingsplan legt functies en 

exacte maatvoering vast in regels, 

zoals bouwhoogte, bouwvlak, etc.

Waar staan we nu?

Voor het opstellen van het SPvE van 

de Waddenbuurt hebben wij in juni 

en juli 2022 gesproken met bewo-

ners en partners uit de wijk die hun 

kennis deelden over verschillende 

onderwerpen als input voor het 

Stedenbouwkundig Programma van 

Eisen zoals:

Mobiliteit (verkeer, parkeren, be-

reikbaarheid, openbaar vervoer)

Ontmoeten, sociaal contact en

sociale veiligheid

Sport en spel, verblijf en recreatie

Groen en openbare ruimte

Gebouwen en voorzieningen

Het SPvE is bijna klaar, maar de uit-

voerbaarheid wordt nog onderzocht 

om niet voor technische en finan-

ciële verrassingen te komen staan. 

Dat vraagt tijd, want de onderzoeken 

kunnen gevolgen hebben voor het 

ontwerp van de wijk. Het eventueel 

aangepaste concept gaat daarna de 

inspraak in en naar verwachting volgt 

de vaststelling eind 2023.

De Zwemmerslaan

Voor de Zwemmerslaan is er enkele 

jaren geleden al vaker gesproken 

met bewoners en belanghebbenden. 

Deze inbreng is meegenomen bij het 

opstellen van het Stedenbouwkundig 

Programma van Eisen en het be-

stemmingsplan. Binnenkort worden 

bewoners rond de Zwemmerslaan 

uitgenodigd voor een informatie-

avond, waarin we voorafgaand aan 

een inspraakprocedure de bewoners 

informeren over de richting en uit-

gangspunten voor het SPvE. Reactie 

van bewoners kunnen leiden tot het 

aanvullen en/of aanpassen van het 

SPvE. Het aangepaste concept SPvE 

gaat de inspraakprocedure in, waar-

op een formele reactie gegeven kan 

worden.  

Molenwijk Noord 
Een korte update

In Molenwijk Noord zijn grote ontwik-

kelingen op komst. We willen een wijk 

maken die op de toekomst is ingericht 

en waar iedereen fijn kan wonen en 

leven. De gemeente heeft plannen 

(een ruimtelijke visie Molenwijk 

Noord) die gaan zorgen dat woningen 

die verouderd zijn worden vervangen 

en nieuwe woningen worden toege-

voegd. Ook veiligheid, verbetering van 

de inrichting van de straat en groen 

staan hoog op de agenda.

De Waddenbuurt 

Karin de Visser, procesmanager 
gemeente Haarlem

Plangebied ontwikkelvisie
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Blik op de Zuid Schalkwijkerweg, foto Marjolein Huijser

Een blik op....

...de Zuid Schalkwijkerweg 
en Waterwolfweg

De naam Schalkwijk bestaat al lang. 

Waarschijnlijk is het dorp ontstaan in 

de 11de of de 12de eeuw, toen het veen-

gebied oostelijk van het Spaarne werd 

ontgonnen.  In een oud document van 

1343 komt men voor het eerst de naam 

Scalcwijck tegen. 

De Schalkwijkerweg  was de enige 

weg in het dorp die vanaf de voormali-

ge Schalkwijkerpoort  (hoek Schalkwij-

kerstraat/Herensingel) aan de zuidoost-

kant van Haarlem naar het toen nog 

niet drooggelegde Haarlemmermeer 

liep. 

In de 16de eeuw stonden er boer-

derijen langs de weg en een aantal 

kalkmolens dicht bij de stad. Vanaf de 

17de eeuw werden ook enkele buiten-

plaatsen of herenboerderijen aange-

legd. Het jaagpad direct langs het water 

dateert uit de 18de eeuw en bestaat nog 

steeds. Na 1850 werd het noordelijk 

deel van de weg in de stadsuitbrei-

dingen opgenomen. Bij de aanleg van 

stadsuitbreiding Schalkwijk bleven 

de Schalkwijkerweg en de strook 

veenweidegebied langs het Spaarne 

ongemoeid, om te kunnen dienen als 

uitloop- en recreatiegebied voor de 

vele nieuwe bewoners. Langs de weg 

is gaandeweg de hoeveelheid bebou-

wing toegenomen. Het pre-stedelijke 

polderlandschap is zichtbaar gebleven 

(Uit: Dit is Haarlem, Cultuurhistorische 

hoofdstructuur van de stad).

Zuid-Schalkwijk lag op een veen-

gebied met bossen. Er groeiden elzen 

en wilgen en het was er drassig. De 

Haarlemmermeer zorgde vaak voor 

overstromingen. In 1838 werd beslo-

ten om de Haarlemmermeer droog te 

malen. De Ringvaart van 60 km werd 

gegraven (met de hand). Drie stoom-

gemalen, De Leeghwater, De Lynden 

en De Cruquius hebben de Haarlem-

mermeer leeggepompt. In 1852 was de 

Haarlemmermeer droog.  

Tot eind 1863 hoorde Zuid-Schalk-

wijk bij de gemeente Haarlemmermeer 

en Spaarnwoude. Het oude Raadhuis is 

nog te vinden op no. 45. Het voorhuis 

van deze woning was het Raadhuis. 

1 oktober 1963 heeft er een grenscor-

rectie plaatsgehad waardoor het gebied 

Schalkwijk, waaronder ook Zuid 

Schalkwijk bij de gemeente Haarlem is 

gekomen. 

In 1840 telt de gemeente 

Zuid-Schalkwijk 11 huizen met 90 

inwoners. 1 januari  2022 wonen er 100 

huishoudens met 230 mensen. Er zijn 

meer adressen (nl. 145) omdat er ook 

bedrijven gevestigd zijn (zie AlleCijfers.

nl). Inmiddels is de Waterwolfweg 

gebouwd en zijn er 32 woningen bij ge-

komen. Naar schatting komen er zo’n 

75 bewoners bij. 

Het nieuwe buurtje Waterwolfweg is 

gebouwd op het terrein van de firma 

Tjaden & Zonen, Zuid Schalkwijkerweg 

58, dat zij 9 mei 1940 kochten. Tjaden 

had verschillende bedrijven: Tjaden 

Grondmechanica BV, Tjaden Milieu Ad-

viesbureau BV, Tjaden Geohydrologie 

BV en Grondboringen Tjaden Haarlem 

BV. Er werkten ruim 100 werknemers 

op het terrein. In 2006 waren de be-

drijfsactiviteiten op dit terrein beëin-

De Zuid Schalkwijkerweg is de buurt 

die als laatste de rij sluit van de 

verschillende buurten in Molenwijk 

waar we u nader kennis mee wilden 

laten maken. We hebben meteen 

van de gelegenheid gebruik gemaakt 

om het bestuur te interviewen van 

de beheervereniging van het nieuwe 

buurtje Waterwolfweg. 

W a t e r w o l f w e g
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digd en verplaatst naar elders. Daarna 

is gekeken hoe het gebied als woon-

gebied herontwikkeld kon worden. In 

2015 is er een nota van Uitgangspunten 

opgesteld voor herontwikkeling als 

woongebied. De gronden zijn in 2017 

verkocht aan AIVM en Wibaut. Zij 

startten het project Haarlem Buiten, de 

verkoop en bouw van 32 woningen.

Ik spreek met Angéla Tromer en 

Monique Klompé die beiden in het 

bestuur van de Beheervereniging Wa-

terwolfweg zitten. Monique geeft aan 

dat je de beheervereniging moet zien 

als een soort VVE maar dan voor het 

buitengebied: het gemeen-

schappelijk groen, de wadi 

en het onderhoud van dit 

alles. Alleen de weg (de Wa-

terwolfweg) is eigendom van 

de gemeente. Het hele plan 

is opgezet als een ecologisch 

en duurzaam project, ver-

tellen ze. Het architectenbu-

reau FARO heeft het ontwerp 

gemaakt. Zij hebben gepro-

beerd om in hun ontwerp zo 

dicht mogelijk bij het polder-

landschap te blijven met contact met 

het water (De Ringvaart, het Spaarne), 

met de weilanden achter de wijk en 

indachtig het vroegere moerasachtige 

landschap. Het project is duurzaam 

gebouwd. Geen gas, maar warmtepom-

pen aangesloten op aardwarmte. Al het 

regenwater wordt opgevangen in wadi’s 

die het water terugleiden naar de dijk 

en niet naar het riool. De begroeiing in 

de wadi zal wat moerasachtig zijn waar 

ook planten groeien die tegen nat en 

droog kunnen. Er komt een padden-

poel en er zijn vleermuizenkasten, een 

uilenkast en verschillende vogelkasten. 

Angéla vertelt dat de grond eerst gesa-

neerd moest worden. Vroeger moest 

alle grond afgegraven worden, maar 

dat hoeft niet meer. Een deel van de 

grond wordt afgegraven en afgedekt 

met een leeflaag. Er zijn veel voorwaar-

den in de koopcontracten gesteld. Zo 

mogen er geen schuttingen worden 

neergezet. Alle bewoners behouden 

zo het zicht op en het contact met het 

omringende landschap. De afschei-

dingen tussen de huizen mogen niet 

hoger zijn dan 1 meter.  De bewoners 

van de Waterwolfweg komen dan ook 

voor de rust en de natuur. Angéla en 

Monique wonen inmiddels 

in hun huis. Een deel van de 

huiseigenaren is nog bezig met 

klussen. Ze realiseren zich dat 

de bouwwerkzaamheden veel 

overlast hebben veroorzaakt 

voor de bewoners van de Zuid 

Schalkwijkerweg. Zij willen als 

geste iets leuks doen voor deze 

bewoners vanaf de Zwemmers- 

laan tot de Waterwolfweg als 

iedereen zijn huis heeft betrok-

ken en gesetteld is.

Artist's impression van het nieuwe buurtje Waterwolfweg 
met linksonder de Cruquiusdijk en linksboven het Spaarne,

door: FARO Architecten

Schalkwijkerpoort, westzijde, 1866 (Noordhollands Archief) Marjolein Huijser
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Wijkbeheer

Pleintje Saeftinge
Het is dan eindelijk zover. De bloembakken op het 
pleintje Saeftinge zijn geplaatst. Op de dag dat ze wer-
den neergezet vroor het en dus konden de bloemen 
niet worden geplant. Vervolgens moest de stads-
deelregisseur alle registers open trekken voordat ze 
werden geplant. Nu nog de bomen. Drie van de vijf 
bomen worden vervangen omdat deze niet gezond 
zijn.  De bewoners wordt een keuze voorgelegd voor 
de drie te vervangen bomen. Zij zullen naar verwach-
ting een brief of e-mail van de gemeente ontvangen 
in de eerste helft van februari. Helaas kan de gemeen-
te niet meegaan in het verzoek van de bewoners om 
vijf dezelfde bomen te plaatsen.  

Aanpassing parkeerplek bij Scharreveld 33  
De gemeente gaat bij Scharreveld 33 twee parkeer-
plaatsen met elektrische laadpalen plaatsen. Op 
verzoek van bewoners heeft de wijkraad de gemeente 
verzocht om een extra parkeerplek te creëren op een 
aangrenzende groenstrook en bij de laatste aan een 
groenstrook grenzende parkeerplek een rij tegels te 
leggen. Als compensatie voor het verlies van groen is 
voorgesteld om de boomspiegel van een grote boom 
op een naast gelegen pleintje te vergroten, wat ook 
de boom ten goede komt, omdat de boomwortels dan 
meer lucht krijgen. De  extra parkeerplek is afgewe-
zen door de gemeente. Het ziet er naar uit dat die 
tegelstrook er wel zal komen en het voorstel voor de 
vergroting van de boomspiegel wordt in overweging 
genomen.

Laad- en losplaats en Parkeerplaats bij Jumbo   
De wijkraad heeft de gemeente verzocht onderhoud 
te plegen op de parkeerplaats en het pleintje voor de 
winkels aan de Groningenlaan. Ten gevolge van veel 
boomwortels is het straatwerk op veel plaatsen van de 
parkeerplaats aan de Groningenlaan ernstig omhoog 
gedrukt. Het pleintje grenzend aan de Groningenlaan 
en het winkelcentrum is door het zware verkeer voor 
het lossen van goederen voor Jumbo op veel plaat-
sen ernstig verzakt. Ook hier zal wat moeten worden 
gedaan aan de boomspiegels om zodoende de schade 
aan het straatwerk te herstellen en de bomen meer 
lucht te geven. 

Beveland
De gemeente heeft op 6 februari de speelplek op Be-
veland geplaatst. Mooie houten speeltoestellen, door 
de kinderen uitgekozen. 

Frits Breen

Tegels eruit, planten erin!

Frits Breen, wijkbeheer wijkraad Molenwijk

Plaatsing speelplek op Beveland, foto  Frits Breen

Haarlem is de meest versteende stad van Nederland
Iedereen weet onderhand wel dat een versteende stad 
slecht is voor de bewoners: veel steen houdt de hitte 
vast en dit betekent dat de temperatuur in een grote 
stad wel 7 graden hoger kan zijn dan in de landelij-
ke omgeving. Veel groen in de stad kan dus helpen 
om de temperatuur naar beneden te krijgen. Alle 
versteende voor- en achtertuinen helpen dus niet. 
Vandaar de actie: tegelwippen. Tegels uit de tuin en 
planten erin.

Vorig jaar waren wij voor het eerst inzamelpunt 
voor tegels. We hadden dit punt geregeld op de Fries-
landlaan. Dit jaar willen we inzetten op een ander 
deel van Molenwijk, waar meer laagbouw is, en dus 
meer voortuinen en achtertuinen. Wij dachten aan de 
omgeving van Saeftinge, Beveland, Vogelwaarde en 
Duiveland. Uiteraard mogen ook bewoners van ande-
re delen van Molenwijk hier hun tegels komen om-

ruilen voor planten. Om u een idee te geven hoe een 
voortuin eruit kan zien als er slechts 1 m² uit groen 
bestaat, zie foto. Wij bieden aan om  1 m² voortuin om 
te toveren tot een stukje groen, als voorbeeld voor de 
wijk. Wie biedt zijn/haar betegelde voortuin aan? Wie 
het eerst komt…. Aanmelden kan via: info@wijkraad-
molenwijk.nl.

De tegelwipactie vindt plaats op zaterdag 15 april: 
tussen 10.30 en 15.30 uur kunt u tegels omruilen voor 
plantjes. Wij staan voor u klaar op de Sloeweg daar 
waar de bloembakken staan op het pleintje bij Saef-
tinge. 

Hier kunt u uw tegels omruilen!

Een geveltuintje waarbij de tegels opgeklapt zijn als ran 
foto door Jolanthe Singh   
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Wij, de vrijwilligers van de GroenGroep tussen de Bur-
gen, zijn nog steeds op zoek naar mensen die een hand-
je willen helpen met het onderhouden en bijhouden van 
het groen tussen de Burgen. Dat is het groene gedeelte 
tussen Engelenburg, Prattenburg en Sandenburg. 
Groene vingers zijn handig, maar niet per se nodig. We 
overleggen samen altijd wat er moet gebeuren.

Elke woensdagochtend gaan we van half 10 tot half 
12 aan de slag. Zin om mee te doen? U bent welkom. 

We verzamelen bij de containers 
(met de bloemen erop) in het 
park. Bij slecht weer of ande-
re omstandigheden appen we 

eerst even.
Er is heel beperkt tuingereed-

schap aanwezig. Als u zelf gereed-
schap mee wilt nemen zijn we daar erg 
blij mee. 

Wanneer u planten of bloembollen 
wilt doneren dan kunt u deze meene-
men, maar ook altijd bij de container 

(rechts) achterlaten.               

Honden
Ook vragen we hondenbezitters nog even aandacht voor 
de aanlijn- en opruimplicht die in het park geldt. Het 
is niet fijn om hondenpoep tegen te komen tijdens het 
tuinieren en aanlijning voorkomt dat zojuist geplante 
planten al snel weer vertrapt worden.
Met vriendelijke groet en dank voor uw medewerking,
Groengroep de Burgen

Saskia Stavinga - s.stavinga@chello.nl

Oproep! 
GroenGroep zoekt vrijwilligers

Gaan we gasloos?
Onderzoek om Watermolenplantsoen en Park 

Oosterspaarn gasloos te maken

Vanuit de overheid, de provincie en de gemeente 
Haarlem komen duidelijke signalen dat gas zijn 
langste tijd gehad heeft in Nederland. Voor ver-
schillende wijken neemt de gemeente Haarlem het 
initiatief om tot een gasloze toekomst te komen. 
Nog niet voor Molenwijk. 
Voor de woningen gelegen aan het Watermolen-
plantsoen, het Park Oosterspaarn en een deel  
van de Zwemmerslaan, verenigd  in de Belangen-
vereniging Beospaarn nemen de bewoners zelf 
het initiatief. De provincie Noord Holland heeft 
een subsidiemogelijkheid voor organisaties (o.a. 
verenigingen) om de ontwikkeling van gasloze 
alternatieven te steunen. De meeste bewoners in 

dit buurtje zijn lid van de 
Belangenvereniging Ei-
genaren Beospaarn. Het 
bestuur van de vereniging 
heeft in januari 2023 bij de 
provincincie een subsidie-
aanvraag voor een onder-
zoek naar de haalbaarheid 
van gasloze alternatieven 
ingediend. Na toekenning 
kan het onderzoek dit 
voorjaar starten. Er zijn 
meerdere offertes aange-
vraagd bij adviesbureaus. 

Het projectteam heeft 
inmiddels een ad-
viesbureau uit Gouda 
geselecteerd voor het 
onderzoek.

 
Dit bureau gaat de bewoners inzicht geven in 
de kosten en haalbaarheid van alternatieven 
om tot een gasloos Beospaarn te komen. Het 
bureau onderzoekt zowel een gezamenlijke 
oplossing voor meerdere woningen, als voor 
elk adres apart met bijvoorbeeld aanleg- en 
inkoopvoordeel. Er vindt eerst een verkenning 
plaats op basis van wijkkenmerken en daarna 
worden de drie meest kansrijke alternatieven 
verder onderzocht qua technische en financiële 
haalbaarheid.  

De resultaten van het onderzoek worden 
verwacht rond de zomer van 2023. Dit project 
wordt door een drietal leden van de Belangen-
vereniging getrokken en bestaat uit ervaren 
mensen. 

Bewoners die al zelf bezig zijn met verduur-
zaming hoeven niet te wachten op dit buurtini-
tiatief, ook individuele (huidige of toekomstige) 
alternatieven kunnen eventueel aanhaken bij 
een collectieve oplossing of bij een gezamenlij-
ke aanleg of aankoop.

Namens de projectleiding hoop ik u de komen-
de tijd van onze vorderingen op de hoogte te 
houden.

Joop Spiekermann, namens de projectleiding 
Beospaarn
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Wist u dat...

...de Recyclewagen van Spaarnelanden met ingang van 10 februari op an-

dere tijden in Molenwijk en Schalkwijk te vinden is? Voortaan staat de wagen 

op de vrijdagen van de even weken bij de Jumbo aan de Engelenburg, en wel 

van 13:30 tot 15:30 uur. Nog meer afval? Dan is de wagen vanaf 15 februari 

ook elke woensdag op de oneven weken te vinden bij de LIDL aan de Prof. 

Donderslaan, van 09:00 tot 11:00 uur. Meer informatie over wat u precies bij 

de wagen kwijt kunt, vindt u op www.Spaarnelanden.nl

...de gemeente Haarlem ook in 2023 de actie Schalkwijk aan Zet weer gaat 

organiseren? Dit jaar zal de actie de naam gaan dragen: Wijk aan Zet. Er komt 

namelijk ook een actie in Haarlem Oost. Dit jaar zal er per wijk een hoger 

bedrag beschikbaar zijn: 100.000,- euro voor Schalkwijk en 100.000,- euro voor 

Haarlem Oost. Er kunnen weer plannen worden ingediend met een bepaald 

thema (wordt nog bekend gemaakt). De plannen moeten worden uitgevoerd in 

2024. Let op de aankondiging in de volgende wijkkrant en ga alvast nadenken!

….we een mooie entree krijgen 

van Molenwijk? Frans van Oerle 

won met zijn project ‘Schalkwijk 

aan Zet’. Hij wilde graag de bloe-

menpracht die aan de Gronin-

genlaan in het voorjaar opbloeit 

doorzetten naar de Betuwelaan en 

de Zuiderzeelaan, de toegangswe-

gen naar Molenwijk. De gemeente 

heeft over de hele Zuiderzeelaan 

bollen geplant. We 

kunnen dus een 

mooie entree 

verwachten 

als de lente 

begint. 

…op de oproep in de wijkkrant van december om nieuwe leden voor de 

Klankbordgroep Molenplaspark veel reacties zijn gekomen? Zeven mensen 

hebben aangegeven mee te willen denken over het gebruik van het park. Goed 

om te zien dat veel mensen betrokken zijn bij hun directe omgeving. De men-

sen, die zich hebben aangemeld, worden uitgenodigd voor de eerste bijeen-

komst van de Klankbordgroep in april. Zij hebben al persoonlijk antwoord van 

de wijkraad gekregen.

...een (illegale) vuilstortplaats kan veranderen in een mooi perkje? Iedereen die wel eens in de Frieslandlaan komt 

kent 'm: de plek naast de apotheek bij Prattenburg waar vaak grofvuil werd gestort. Soms begon het onschuldig, met 

een oud kastje en een kapot stoeltje, maar meestal veranderde de boel snel in een heuse stortplaats waar bewoners 

(?) al hun afgedankte meubels en ditjes en datjes dumpten...totdat er eindelijk iemand de gemeente belde. Geen fraai 

gezicht. En ook brandgevaarlijk. De plek is dankzij de inzet van de VVE veranderd in een prachtig, keurig, omheind 

perkje waar echt niemand meer met goed fatsoen rommel kan gaan stallen. Bovendien is er nu even verderop een 

echte dumpplaats. Wel altijd eerst even een afhaal afspraak met Spaarnelanden maken voordat u uw in onbruik ge-

raakte huisraad daar neerzet, want de boetes zijn niet mals…

Foto: Ton Plompen Foto: Joan Lommen
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Tiny Houses...
...aan de Zwemmerslaan

Wat verlegen betrad ik het terrein 

met de 10 zelfvoorzienende Tiny 

Houses. Het is een openbaar toe-

gankelijk gebied maar toch voel je 

je een beetje een indringer daar. Uit 

een van de huisjes liep een vrouw 

naar een buurhuis. Hup, ik erachter 

aan. Ik zwaaide naar twee dames 

en vroeg om binnen te mogen ko-

men. Saskia en Linda, twee buren, 

ontvingen mij heel hartelijk nadat 

ik mij bekend had gemaakt als 

de Nieuwe Razende Reporter van 

Wijkkrant ‘De Molen’.

Ik was nieuwsgierig naar het 

wonen aldaar. De dames, goeie 

buren dus, wonen er sinds twee 

jaar en komen uit Amsterdam. Ze 

genieten van de vrijheid, het groen 

en de vogels om hen heen. Het aan-

tal huisjes dat er staat is compleet, 

er kan niemand meer bij. Iedereen 

heeft zelf een huisje moeten kopen 

en is afhankelijk van de gemeente 

wat betreft de tijd van verblijf.

De gemeente Haarlem heeft de 

plicht op zich genomen om voor 

een nieuwe woonplek te zorgen in-

dien deze plek een andere bestem-

ming krijgt. Vooralsnog hebben de 

dames echter geen enkele indicatie 

gekregen om op korte termijn te 

moeten verhuizen.

Alle bewoners kennen elkaar, 

hebben goed contact en maken 

plannen om het terrein nog vrien-

delijker te maken voor de natuur. 

Een van de bewoners heeft twee 

bijenkasten staan en de bedoeling 

is om er ook een eettuin te maken. 

Een tuin om uit te eten dus. 

Aan de kop van het terrein staan 

een groot insectenhotel en een mi-

nibieb. In deze bieb kun je boeken 

zetten die je zelf uit hebt en boeken 

meenemen die je graag wil lezen. 

Wees welkom op het terrein, kijk 

rond en geniet mee van het groene 

(straks in het voorjaar) uitzicht van 

de bewoners.

Als een van de nieuwe Razende 

Reporters van 'De Molen' was mijn 

eerste opdracht: Ga ‘ns kijken bij de 

Tiny Houses aan de Zwemmerslaan: 

blijven ze nog of moeten ze op korte 

termijn naar een nieuwe standplaats?

Artikel en foto's Nora Kreeft, 
razende reporter voor De Molen

Saskia en Linda voor hun Tiny House 

...het raadsel van het onafgemaakte pad op de wandelpromenade op de Burgen is opgelost? Enkele jaren geleden 

werd de zwarte asfaltlaag op de wandelpromenade vervangen door een nieuwe beigekleurige laag. Deze bleek, on-

danks dat hij aan de gestelde normen voldeed, veel en veel 

te glad, vooral in de winter en bij nat weer.  De gemeente 

besloot daarop om er vorige zomer een speciale strook op 

te leggen met extra grip. Heel fijn...maar heel veel bewo-

ners begrepen niet waarom die strook plotsklaps richting 

Prattenburg ophield. Glijden Prattenburgers en Sanden-

burgers niet uit? Helaas, het probleem lag ergens anders: 

het karwei verliep nogal stroef; de aannemer kreeg het 

niet af voor de winter, en in de winterkou en herfstnat-

tigheid konden de stroken om technische redenen niet 

aangelegd worden. In april gaan de werkzaamheden weer 

van start en als die gladjes verlopen wacht alle bewoners 

van de Burgen een veilige herfst en winter op de wandel-

promenade.
Foto: Joan Lommen
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Alarmnummer

Apotheek Molenwijk

Buuv Buurtmarktplaats

Buurtbedrijf

Centrum voor Jeugd en Gezin

Dierenambulance 

Discriminatiezaken 

Doktersdienst (spoedpost) 

Elan wonen 

Gemeente Haarlem 

Handhaving 

Hoogheemraadschap Rijnland

Juridisch loket 

Meldpunt Zorg en Overlast 

Meldpunt Ongediertebestrijding

Politie algemeen en wijkagent

Pré Wonen 

Sociaal Wijkteam 

Spaarnelanden (grof vuil)

Vliegtuiglawaai Schiphol

Wijkraad Molenwijk

Ymere

Zoefzoef

112

023-53 31 820 

023-53 00 500

06-813 36 668

088-99 58 484

023-53 34 323

023-53 15 842

023-22 42 526

 023-51 59 859

14 023

023-51 14 950

071-30 63 535

0900-8020

023-51 59 998 

0900-255 6677

0900-88 44

088-77 00 000

023-54 30 992

023-75 17 200

020-60 15 555

06-122 95 871 

088-00 08 900

023-54 36 046

Informatie
Wijkraad Molenwijk

Elke woensdag tussen 10:00 en 11:00 uur heeft de 
wijkraad spreekuur voor bewoners. Handhaving 
en wijkagent zijn meestal aanwezig. DOCK en de 
woningcorporaties sluiten regelmatig aan. Informatie 
over de wijkraad: www.wijkraadmolenwijk.nl,  
www.facebook.com/wijkraadmolenwijkhaarlem of 
bel ons op 06-12 29 58 71.

Openbare ruimte

Voor losse stoeptegels, dingen die kapot zijn, overvolle 
afvalbakken, fietswrakken, laaghangende takken en 
vergelijkbare zaken kunt u contact opnemen met 
Meldpunt Leefomgeving. 
Bel 14023 of ga naar www.haarlem.nl/melding.

Grof vuil 

Voor een afspraak voor het ophalen van grof vuil of 
om  een melding te maken van illegaal geplaatst grof 
vuil, kunt u contact opnemen met Spaarnelanden. 
Bel het nummer 023-75 17 200, of ga naar
https://afvalwijzer.spaarnelanden.nl.

Handhaving

Handhaving zet zich in voor naleving van de regels. 
Als u een melding heeft over uw woonomgeving, bel 
  023-51 14 950.
Bel bij overlast, wanneer u iemand een overtreding 
maakt  of voor andere politiezaken de politie het 
nummer 0900-88 44.

Meldpunt Zorg en Overlast

Maakt u zich zorgen over iemand die hulp nodig heeft 
maar dit niet wil? Leeft iemand in een zwaar vervuilde 
woning? Veroorzaakt iemand ernstige overlast, 
of denkt u dat er sprake is van zware (psychische) 
problemen? Bel dan 023-51 59 998.

Sociaal wijkteam

Het Sociaal Wijkteam biedt ondersteuning bij vragen 
en problemen op het gebied van welzijn, zorg, 
wonen, geldzaken en werk. U wordt geholpen bij 
het invullen van formulieren en het aanvragen van 
hulp. Het sociaal wijkteam wijst de weg naar de juiste 
instanties en geeft advies over financiën en andere 
belangrijke zaken. Bel Sociaal Wijkteam Molenwijk 
023-54 30 992.

Spreekuren Wijkcontactvrouwen

Voor vragen over opvoeding, opleiding, werk, 
inburgering en vergelijkbare kwesties. Alle gespreken 
worden vertrouwelijk behandeld. De spreekuren zijn 
in de Ringvaart, Floris van Adrichemlaan 98. 
Maandag, 9:15-12:00 uur: Saide el Adouli (Arabisch/
Berber), bel 06-48 43 10 03
Woensdag, 9:15-12:00 uur: Aysel Demiral (Turks/
Frans), bel 06-28 96 08 86

Klussen in en om het huis

Het Buurtbedrijf helpt u tegen een betaalbare 
vergoeding met klussen in uw huis en tuin. De 
openingstijden zijn op werkdagen tussen 9:00 en 
16:30 uur. Bel: 06-81 33 66 68.

Buuv Buurtmarktplaats

Buuv Buurtmarktplaats kunt u bellen als u hulp 
nodig hebt, bijvoorbeeld als u iets nieuws wilt leren 
of als u iemand wilt ontmoeten, bel 023-53 00 500 op 
werkdagen tussen 9:00 en 17:00 uur. 

Zoefzoef

Zoefzoef is een vervoersdienst voor korte ritten 
in en rondom de wijk. De elektrische auto rijdt op 
aanvraag en instappen kan direct voor de deur. Ook 
boodschappen en rollator kunnen mee. Bel voor een 
afspraak 023-54 36 046 op werkdagen tussen 9:00-
12:30 uur. 

Belangrijke telefoonnummers
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